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الحاق ۲ زيردريايي به ناوگان ارتش
در ايام سالروز نيروي دريايي ارتش، ۲ فروند زير دريايي کلاس غدير 
در منطق��ه يک��م امامت نداجا )بندرعب��اس( به ناوگان نيروي دريايي 
ارتش ملحق شد.در اين مراسم امير دريادار حسين خانزادي فرمانده 
نيروي دريايي ارتش، سردار سرتيپ پاسدار عليرضا تنگسيري فرمانده 
نيروي دريايي س��پاه، س��ردار سرتيپ پاسدار قاسم تقي زاده جانشين 
وزير دفاع ، امير دريادار امير رستگاري رييس سازمان صنايع دريايي 
وزارت دفاع، امير دريادار حمزه علي کاوياني معاون هماهنگ کننده 
نداج��ا، امي��ر دريادار دوم مجتبي محمدي فرمانده منطقه يکم امامت 

نداجا حضور داشتند.

ممنوعيت دلار براي شهروندان عراقي 
بانک مرکزي عراق در نامه اي به بانک ها و صرافي ها، آن ها را از فروش 
دلار آمريکا به شهرونداني که قصد سفر به داخل مرزهاي ايران را داشته 
باشند، منع کرده است. به گزراش ايسنا از بي ان اي اينتلي نيوز،عراق با 
چالش برقراري تعادل ميان تجارت با ايران و تعامل با آمريکا در زمينه 
تحريم هاي ضد ايراني آمريکا روبرو است.بايد ديد که آيا اين اقدام در 
مورد دلار که به منظور ترغيب آمريکايي ها براي نرمي به خرج دادن در 
زمينه ديگر تحريم ها طراحي شده است، با اجباري کافي براي تبديل 
آن به چيزي فراتر از يک تشريفات پشتيباني خواهد شد يا خير.پس 
از آنکه آمريکا در پنجم نوامبر تحريم هايي جديد را عليه بخش هاي 
بانکي و مربوط به انرژي ايران اعمال کرد، بغداد موفق شد معافيتي 
45 روزه براي ادامه واردات گاز ايران دريافت کند.عراق احتمالا از دفتر 
نظارت بر امتيازهاي خارجي درخواست افزايش مدت اين معافيت را 
داشته باشد. عراق و ايران پيش از اين موافقت کرده اند که به منظور 
جلوگيري اعمال تحريم هاي از سوي ايالات متحده آمريکا بر بغداد، از 

يورو و دينار عراقي براي تجارت دوجانبه استفاده کنند.

ادعاهاي بيهوده پمپئو در مورد ايران 
وزير امور خارجه آمريکا در مجلس سنا مدعي شد: ايران باعث ادامه 
جنگ داخلي در يمن مي شود.به گزارش ايلنا از پولتيکو، مايک پومپئو 
با حضور در مجلس س��نا در بخش��ي از اظهاراتش گفت که براس��اس 
تمام اطلاعات موجود ، »هيچ گزارش دقيقي مبني بر اينکه عربستان 
سعودي مسئول قتل جمال خاشقچي است« وجود ندارد.وي گفت: 
»اين همه چيزي است که من مي توانم در محيط غيرمحرمانه بگويم 
.«وقتي از وي درباره ايران سوال شد، پمپئو در پاسخ به اين که در همه 
سخنراني هاي ترامپ گفته شده که ايران در همه موضوعات دور از 
مس��ير رس��يدن به ميز مذاکره اقدام مي کند مدعي ش��د: » گروه هاي 
زي��ادي وج��ود دارند که از جن��گ داخلي در يمن طرفداري مي کنند. 
ايران منابع مالي انصارالله را تامين کرده و اقداماتي جهت مسلح کردن 
انصارالله و حمايت از آنها انجام مي دهد.«وي با تکرار ادعاهاي خود 
تاکيد کرد: »حمايت هاي ايران به انصارالله اجازه ادامه مبارزه در يمن 
را مي ده��د. م��ا اميدواري��م که ايران از ادامه اين جنگ داخلي منصرف 
شود و فرصتي حل بحران عظيم انساني که امروز در يمن ايجاد شده 

است، را به ما بدهد.«

تکذيب شکنجه کارگر هفت تپه
دادگستري خوزستان خبر جعلي شکنجه کارگر بازداشتي نيشکر هفت تپه 
را تکذيب کرد.به گزارش ايلنا، در اين اطلاعيه آمده است:اخبار منتشره 
در اکانت  هاي وابسته به بنگاه خبرپراکني بي بي  سي و ساير خبرگزاري ها 
و سايت هاي خبري بيگانگان دال بر خونريزي بر اثر شکنجه کارگر 
بازداشتي شرکت کاغذسازي هفت  تپه، آقاي اسماعيل بخشي و وخامت 
حال وي، در راستاي تشويش اذهان عمومي و تخريب قوه قضاييه بوده و 
به شدت تکذيب مي  گردد.لازم بذکر است که متهم فوق  الذکر در جريان 
رس��يدگي مقدماتي از تمام حقوق قانوني برخوردار بوده و پنجش��نبه ۸ 
آذرماه ۹۷ نيز با خانواده خود تماس تلفني برقرار نموده است.تحقيقات از 
متهم به صورت مستقيم تحت نظر مقام قضايي در حال انجام و هرگونه 

خبري دال بر وخامت حال نامبرده به شدت تکذيب مي شود.

لزوم کاهش هزينه  هاي مديريت شهر 
خطيب نماز جمعه تهران تاکيد کرد: مديريتي موفق است که راه را براي 
اجماع و مشارکت مسئولان در نهادهاي مختلف در مديريت شهر تهران 
هموار کند و اين هنر يک مدير توانا است. ما از دولت هم اين انتظار 
را داريم که زمينه مشارکت دلسوزان انقلاب و چهره هاي دانشگاهي 
را در مديريت کش��ور فراهم کند که اين راه رس��يدن به عزت و اقتدار 
است.به گزارش ايلنا، حجت الاسلام سيدمحمدحسن ابوترابي    فرد در 
خطبه دوم نماز جمعه تهران به شهردار منتخب تهران گفت: نيازمند 
شهري هستيم که براساس دانش و علم نقشه او طراحي و اجرا شود.
ابوترابي   فرد افزود: نيازمند به حضور همه نهادهاي موثر و همه نهادهاي 
داراي نقش در اين عرصه هستيم. مديريتي موفق است که راه را براي 
اجماع و مشارکت مسئولان در نهادهاي مختلف در مديريت شهر تهران 
هموار کند و اين هنر يک مدير توانا است. ما از دولت هم اين انتظار را 
داريم که زمينه مشارکت دلسوزان انقلاب و چهره   هاي دانشگاهي را 
در مديريت کشور فراهم کند که اين راه رسيدن به عزت و اقتدار است.
وي افزود: دولت و شهردار محترم در مديريت شهر و همچنين همه 
نهادها قبل از آنکه به افزايش درآمدها فکر کنيد، به کاهش هزينه ها 
و ارتقا بهره وري بيانديشيد و اين راه حل معضلات کشور است. بايد 
هزينه  هاي مديريت شهر کاهش پيدا کند تا رضايت مردم ارتقا يابد. 
کدام کشور و شهردار عاقلي با فروش تراکم شهر را مديريت مي کند؟ 
کدام روشي مي  گويد ما معماري شهر را تخريب و موجبات رضايت 

شهر را با فروش تراکم فراهم کنيم؟ 

امادگي براي صادرات تسليحات 
فرمانده نيروي هوافضاي سپاه با تاکيد بر اينکه بدون ترديد شرايط به 
نفع انقلاب اسلامي تغيير خواهد کرد، تحريم هاي ظالمانه دشمنان را 
فرصتي براي خودباوري و خود اتکايي برشمرد و گفت: از ابتداي انقلاب 
ما همواره تحريم تسليحاتي بوده ايم، اما امروز به مدد توانمندي داخلي و 
باور توانستن نزد جوانان اين مرز و بوم، تهديد به فرصت تبديل شده و در 
حوزه تسليحات توانايي صادرات داريم. سرتيپ پاسدار اميرعلي حاجي 
زاده گفت: به طور قطع آنچه که در طول عمر انقلاب همواره ثابت بوده، 
دشمني دشمنان و خباثت آنان در برابر انقلاب اسلامي ايران بوده است.
وي افزود: علت دشمني آمريکايي ها با ما اين است که آنها با اسلام ناب 
محمدي )ص( مشکل دارند و به خوبي مي دانند که انقلاب در مرزهاي 
ما محصور نمي ماند و براي آنها مشکل ساز خواهد شد.سردار حاجي زاده 
با اشاره به راهبردهاي آمريکايي ها در تقابل با انقلاب اسلامي طي 4 دهه، 
اظهار کرد: استراتژي دشمن همواره ثابت است و روش ها تغيير مي کند، 
گاهي مانند اول انقلاب جنگ را تحميل مي کنند و گاهي با ابزار جنگ 
نرم و به عبارت ساده تر با پنبه سر مي برند. وي افزود: روساي جمهور 
آمريکا نيز با روش هاي مختلف با نظام اسلامي ما به مقابله برخاسته 
اند، گاهي بوش از در جنگ وارد مي شود و گاهي که دخالت نظامي را 
موثر نديدند، اوباما را مي آورند تا با نرمش اهداف ش��ان را پيش ببرند، 
به طوري که حتي س��ال نو را نيز به ملت ما تبريک مي گفت و دس��ت 
دوستي پيش مي کشيد ، هر چند در همان ايام هم مقام معظم رهبري 
)مدظله العالي( آن را دست چدني زير دستکش مخملي تعبير کردند 
و در مقطع کنوني که امريکايي ها گزينه هاي قبلي را بي اثر مي بينند، 
ترامپ را وارد ميدان مي کنند تا با ديوانه بازي اهدافشان را پيش ببرد. 
فرمان��ده ني��روي هوافضاي س��پاه در ادامه با تاکيد بر اهميت پذيرش 
دشمني آمريکا با انقلاب اسلامي و ملت ايران گفت: اگر ما در برخي 
عرصه ها به مشکل برخورده ايم به دليل توانايي دشمنان نيست، بلکه 
به اين دليل بوده که ما دشمني آنها را باور نداشته ايم و در نقطه مقابل 
آنجا که دشمني آمريکا را باور کرده ايم به مشکل برخورد نکرده و بن 

بست شکني کرده ايم.

خبر کوتاه

سياسي

رئيس مجلس شوراي اسلامي به ترکيه سفر کرد تا در يازدهمين مجمع 
عمومي مجمع مجالس آسيايي شرکت کند. اين مجمع فرصت خوبي 
بود تا رييس مجلس بتواند جايگاه ايران را در منطقه و جهان تشريح 
کند و به خطرات ناشي از بي توجهي به پيمانهاي بين المللي همچون 

برجام و تبعات تحريم ها از سوي آمريکا بپردازد. 
علي لاريجاني در اين مجمع با بيان اينکه رژيم صهيونيستي و قدرت هاي 
بزرگ با بحران سازي و تروريسم پروري مانع رشد اقتصادي آسيا هستند، 
گفت: پس از پايان جنگ سرد آمريکا مکانيزم تحريم و استفاده از ابزار 
اقتصادي را فعال کرد و امروز پس از جنگ طلبي هاي متعدد در عراق، 
افغانس��تان، س��وريه، ليبي و يمن بسياري از کشورهاي آسيايي را آماج 
تحريم يا زورگويي اقتصادي کرده است.به گزارش خانه ملت، وي گفت: 
اميدوارم اين نشست گام موثري در راستاي تقويت همکاري و همدلي 
ميان پارلمان هاي عضو مجمع مجالس آسيايي باشد. لاريجاني اظهار 
کرد: امکانات طبيعي گسترده از جمله برخورداري از نيروي انساني جوان 
و کارآمد، انرژي فراون، پيشينه تمدني عميق و تنوع فرهنگي ارزشمند، 
دارا بودن دو عضو قدرتمند در شوراي امنيت، دارا بون قدرت دفاعي موثر، 
همه و همه ظرفيت هاي کافي براي جهش اقتصادي و يافتن جايگاه 
در خور توجه در صحنه بين المللي است. وي با بيان اينکه در کنار آن، در 
برخي مناطق آسيايي با نوعي بهم ريختگي امنيتي مواجه هستيم که 
قدرت هاي بزرگ و رژيم صهيونيستي، عامل اصلي آن هستند، افزود: با 
بحران سازي و تروريسم پروري، شرايطي ايجاد کردند که عملًا جلوي 
رشد اقتصادي در خور اين مناطق گرفته شود. پس از پايان جنگ سرد، 
آمريکا مکانيسم تحريم و استفاده از ابزار اقتصادي را نيز فعال نمود و 
امروز پس از جنگ طلبي هاي متعدد در عراق، افغانستان، سوريه، ليبي 
و يمن، بس��ياري از کش��ورهاي آس��يايي را آماج تحريم و يا زورگويي 
اقتصادي از طريق تعرفه گذاري  هاي غير منطقي تجاري نموده است. 
لاريجاني بيان کرد: البته برخي کش��ورهاي آس��يايي بدليل مشکلات 
سياسي دروني، يا فريب حمايت هاي آمريکا را خوردند و تن به اخاذي 
آن داده اند و يا مماشات مي کنند و همين عامل، باعث گستاخي بيشتر 
و زورگويي افزون تر آمريکا شده است. رئيس قوه مقننه با تاکيد بر اينکه 
امروز صحنه بين المللي نسبت به گذشته شفاف تر شده است، خاطرنشان 
کرد: توسعه اقتصادي آسيا گرچه به خاطر بهم تنيدگي در اقتصاد جهاني، 
يکباره نمي تواند جايگاه مستقل خود را بيابد اما اگر هدف گذاري مستقل، 
هر چند گام به گام، براي خود ننمايد در آينده دست هاي خود را بسته 
تر خواهد نمود. وي عنوان کرد: مقصود من اين نيست که آسيا و غرب، 

مراودات اقتصادي، سياسي و امنيتي نداشته باشند، مقصود اين است که 
بلوک آسيا بر اساس منافع خويش، مراودات خود را شکل دهد نه اين که 
يک روز آمريکا توافق پاريس را با گستاخي به هم بزند، روز ديگر مقررات 
تجارت جهاني را به کناري نهد و با درشتي نسبت به کشورهاي آسيايي 
رفتار کند، يک روز توافق هسته اي را که مصوبه شوراي امنيت است به 
هم بزند و در مقابل تقبيح و سرزنش همه کشورها، اعتنايي نکند، يک روز 
برخي کشورهاي عربي را علي رغم اخاذي گسترده مالي، آماج توهين قرار 
دهد. رئيس نهاد قانونگذاري کشورمان با بيان اينکه لازمه حفظ هويت 
مستقل آسيا، ابتدا درک هم سرنوشتي در مقابل اين صحنه بي مبالات 
بين المللي و سپس، ايجاد ارتباطات همگراتر اقتصادي، سياسي و امنيتي 
است، تاکيد کرد: قطعاً پارلمانهاي آسيايي مي توانند بستر اين امر را فراهم 
کنند. پارلمانها مي توانند زمينه مبادلات تجاري و مالي و پولي مشترک 
بين اعضاي را تدبير و در مقابل بحران سازي هاي امنيتي، مکانيسم هاي 
همکاري هاي امنيتي را تدارک ببينند. همچنين مي توانند با رعايت تنوع 
فرهنگي و سياسي از اعضاي خود در شرايط دشوار حمايت کنند و در 
راس اين موضوع، حمايت از مردم مظلوم فلسطين است که چند دهه، 

گرفتار سلطه رژيم تروريستي صهيونيستي شده اند و اين مردم مظلوم 
را آواره کرد و سرزمين تاريخي و اجدادي خود آنها را غصب نموده است. 
وي اذعان کرد: يک نمونه بارز آن، بحران س��وريه اس��ت که همکاري 
مش��ترک روس��يه، ترکيه و ايران، علي رغم همه دسيسه هاي آمريکا و 
رژيم صهيونيستي و برخي فريب خوردگان در منطقه، توفيقات زيادي 
در مبارزه با تروريسم و کمک به ثبات و امنيت منطقه به همراه داشت 
و زمينه را براي حل و فصل سياسي فراهم نمود. قطعاً اگر کشورهاي 
ديگر نيز چنين رويکردي را دنبال کنند در مناطق بحراني ديگر مانند 
يمن و افغانستان که درگير جنگ و تروريسم شده اند نيز مي توان به راه 
حل رسيد. وي گفت: ايجاد درگيري هاي تصنعي و اختلاف افکني بين 
کشورهاي آسيايي، شگرد قدرت هايي است که نمي خواهند آسيا جايگاه 
واقعي خود را در مسير پيشرفت و توسعه پايدار و رفاه ملت ها به دست 
بياورد. رئيس مجلس خاطرنشان کرد: مجمع پارلماني آسيايي، يک بستر 
ب��زرگ ب��راي گفت وگ��و و يافتن راه حل در اين زمينه هاي راهبردي در 
قلمرو آسياست. پيشنهاد اينجانب به نمايندگي از پارلمان ايران )مجلس 
شوراي اسلامي( اين است که از دبير کل محترم بخواهيم در اين زمينه ها، 

اسناد همگرايي هاي کشورهاي آسيايي را فراهم نمايد و ما در مجامع 
خود بدان بپردازيم و در پارلمان هاي خود آن را به تصويب برس��انيم و 
دولت ها را به سوي همگرايي سوق دهيم تا شاهد قاره آسياي مستقل 

و توسعه يافته باشيم. 

تمرکز بر افزايش همکاري  اقتصادي  ���
همچنين لاريجاني درباره دس��تاوردهاي اين س��فر گفت: تمرکز کار 
بين المجالس آسيايي بر همکاري هاي اقتصادي است. پيشنهادهاي 
خوبي در اين حوزه مطرح ش��د که دولت ها بايد به س��مت اجراي آن 
بروند که پيمان هاي پولي و همکاري هاي بانکي يکي از مهم ترين 
اين مسائل است. لاريجاني ادامه داد: بعد از اجراي تحريم هاي آمريکا 
نس��بت به کش��ورهاي مختلف در ذهن بسياري از کشورها اين نکته 
به وجود آمده که بايد راه هاي ديگري پيدا کنند لذا روي پيمان هاي 
پولي ميان کشورهاي آسيا در حال بحث و بررسي جدي هستند تا به 
ضابطه جديدي برسند.وي در خصوص همکاري ها در حوزه انرژي 
اظهار داش��ت: با توجه به اينکه بخش زيادي از انرژي دنيا در منطقه 
آسيا است، همکاري ها در اين حوزه از اهميت بسزايي برخوردار است 
همچنين در اين نشست ها درباره استفاده از فناوري ميان کشورها و 
همکاري هاي محيط زيستي بحث هاي متنوعي صورت گرفت تا از 
ظرفيت کشورهاي آسيايي استفاده شود.لاريجاني به گفت و گوهاي 
دو جانبه خود با رؤس��اي مجالس ترکيه و روس��يه اش��اره و بيان کرد: 
در ديدارهايي که با هيأت هاي پارلماني روس��يه و ترکيه داش��تيم در 
زمينه همکاري هاي اقتصادي و برخي سرمايه گذاري ها بحث شد که 

پيگيري هاي خوبي نيز صورت گرفته بود.
رئيس قوه مقننه ادامه داد: جلس��ات مش��ترکي ميان دو پارلمان ايران 
و روس��يه برگزار مي ش��ود که بر اين اس��اس گزارشي از پيگيري هاي 
نشست هاي دو سال گذشته در بلگراد ارائه شد که طي آن مشخص شده 
بود دو طرف در چه حوزه اي مي توانند همکاري داشته و سرمايه گذاري 
کنند همچنين پيشنهادات جديدي هم ارائه شد. وي افزود: هيأت پارلماني 
ترکيه نيز درباره فرصت هايي که مي تواند باعث افزايش همکاري ها و رفع 
موانع توسعه روابط شود صحبت کردند.رئيس مجلس شوراي اسلامي در 
پايان با بيان اينکه بين المجالس آس��يايي ظرفيت کارهاي مهمي را 
خواهد داشت، خاطرنشان کرد: توقف ما در ترکيه کوتاه بود اما هيأتي 
که از نمايندگان مجلس در اين کشور حضور دارند تا ۲ روز آينده که اين 

اجلاس ادامه دارد، در جلسات مختلف آن شرکت مي کنند.

لاريجاني بر نقش رژيم صهیونیستي و قدرت هاي بزرگ در عقب ماندگی قاره کهن تاکید کرد؛

رنج اقتصاد آسیا از بحران سازي و تروريسم پروري 

مشکلات کشور را درست تبیین کنیماجازه شکل گیري قدرت علیه ايران را نمي دهیم استیضاح ظريف شکست مي خورد
عض��و حزب کارگ��زاران با تاکيد بر اين 
که برخي نمايندگان با طرح اس��تيضاح 
ظري��ف مصالح ملي را در نظر نگرفتند، 
گفت: استيضاح قطعا شکست مي خورد و 
وزير امور خارجه با اقتدار بيشتري به کار 

خود ادامه مي دهد.محمد عطريانفر در گفت وگو با ايرنا افزود: به 
اعتبار نظام حقوقي ماهيت سوال استيضاح کنندگان تناسبي با 
تکاليف قانوني آنها ندارد.وي تصريح کرد: اس��تيضاح به مفهوم 
حقوقي به معناي »طلب توضيح« از وزيري است که از مجلس 
راي اعتماد گرفته اس��ت. نمايندگان در چهارچوب تکاليفي که 
قانونگذار در اختيار آنها قرار داده، مي توانند نسبت به عملکرد وزرا 
خواستار توضيح شوند. وي گفت: ظريف همچون صدها صاحب 

نظر سياسي درمورد مسائل کشور اظهار نظري کرد. 

جانش��ين فرمانده سپاه گفت: تا زماني 
که فرهنگ ايثار و شهادت در جامعه ما 
وجود داشته باشد هيچ آسيبي به ملت و 
نظام نخواهد رسيد و ما به هيچ عنوان 
اجازه نخواهيم داد قدرتي عليه انقلاب 

اسلامي ش��کل بگيرد. به گزارش ايس��نا، حسين سلامي گفت: 
مس��تکبران مي دانند انقلاب اس��لامي مي تواند با قدرت منطق 
تمام ملت هاي جهان را به سمت توسعه و نور الهي هدايت کند. 
وي با تاکيد بر اينکه آمريکا و متحدانش در چشم مدافعان حرم 
و انقلاب کوچک و حقيرند و اين رمز پيروزي لشکر خدا در برابر 
کفر است گفت: تمام جهان ايران را علمدار حراست از ارزش هاي 
انساني و الهي مي دانند و تمام کساني که با دشمنان ايران همراه 

هستند هر روز ضعيف تر و متزلزل تر مي شوند.

رييس ش��وراي مرک��زي کارگزاران با 
اشاره به اين که اگر مشکلات کشور را 
درست تبيين نکنيم و نتوانيم کارآمدي 
حاکميتي را افزايش دهيم ممکن است 
مش��روعيت نظ��ام کاهش يابد، اظهار 

کرد: آنچه ما را دچار مش��کل کرده، چالش ناکارآمدي اس��ت، 
کارگزاران از مدت ها قبل به اين نتيجه رسيد. به گزارش ايسنا، 
محسن هاشمي افزود: حزب کارگزاران عصاره دولت سازندگي 
اس��ت ک��ه دنبال ارتقاي کارآمدي نظام ب��ود. کارگزاران نيز با 
واقع گرايي دنبال همين هدف هستند چون اگر کارآمدي وجود 
نداشته باشد کم کم مشروعيت نظام کاهش مي يابد.اين فعال 
سياسي ادامه داد:  کارگزاران هم در مسائل اجرايي، هم مقننه 

و هم قضاييه دنبال کارآمدي است.

س��خنگوي حزب اسلامي کار گفت: فرصت فعلي کشور در 
سطح خرد و کلان براي تحقق مطالبات مردم خيلي خوب 
است؛ اگر اين شرايط درست اجرا شود مي توانيم از اين زمان 
بهره برده و با مديريت درست از رکود و تورم خارج شويم؛ به 
اين ترتييب ميزان اثر گذاري تحريم ها را هم کاهش خواهيم 
داد. محمد نيشابوري در گفت وگو با ايسنا ، اظهار کرد: تصويب 
قانون منع به کار گيري بازنشس��تگان ش��رايط خوبي را براي 
دولت فراهم کرد تا بتواند از مديران مجرب و جوان استفاده 
کند. تغيير وزراي اقتصادي هم فرصت جديدي را براي دولت 
ايجاد کرده است که بتواند نظام خدمت رساني را در ايران به 
روز و چاب��ک کن��د. وي ادامه داد: قاعدتا يکي از مش��کلات 
مهمي که پيش روي کشور است ، بحث تحريم هاي آمريکا 
است. افزايش هزينه هاي زندگي، قيمت کالاها ، قفل شدن 
مراودات مالي و تجاري با برخي کشورهاي خارجي افزايش نرخ 
دلار و ارز تاثيرات منفي بر زندگي مردم گذاشته و با گذارزمان اثر 
بيش تري خواهد گذاشت.اين فعال سياسي گفت: اين تغيرات 
مي تواند ظرفيت جديدي را براي آقاي روحاني ايجاد کند که 
بتواند با قوانين فعلي و موضوعاتي که وجود داد،عملکرد بهتري 
از خود نشان دهد. وي افزود: از جمله تغيراتي که مي تون ايجاد 
کرد اين اس��ت که به آيين نامه ها و مصوبات داخلي دولت 
ومجلس توجه ويژه اي داشته و قوانين مزاحم را برطرف کرد؛ 

از اين طريق است که فرصت لازم براي تحقق مطالبات مردم 
ايجاد مي شود. نيشابوري خاطرنشان کرد: فرصت فعلي در 
سطح خرد و کلان براي تحقق مطالبات مردم خيلي خوب 
است؛ اگر اين شرايط درست اجرا شود مي توانيم از اين زمان 
بهره برده و با مديريت درست از رکود و تورم خارج شويم. به 
اين ترتييب ميزان اثر گذاري تحريم ها را هم کاهش خواهيم 
داد. وي گفت:اميدوارم روحاني ، وزرا و استانداران جديد قدر 
اين فرصت را بدانند و تلاش مضاعفي را براي بهبود اوضاع 
انجام دهند. از طرف ديگر ش��هردار تهران هم بايد قدر اين 
فرصت را بداند ، هم در نظام مديريت شهري و هم در دولت 
بايد امکان تعامل بهتر ميان NGOها، احزاب، اساتيد دانشگاه 

و نخبگان فراهم شود.

کاهش اثر گذاري تحريم ها با مديريت درست 
معاون اول قوه قضائيه گفت: نتيجه زحمات متخصصين و 
کارکنان خدوم صنايع دفاعي در طول سالهاي متمادي تحريم، 
بارقه اميد را در دل علاقمندان به انقلاب اسلامي روشن نگه 
داشته و اين نويد را مي دهد که ما قطعا در آينده هم در مقابل 
همه تلاشهايي که نظام سلطه مي کند مي توانيم موفق باشيم 
و بي شک قدرت دفاعي بازدارندگي بسيار بالايي را ايجاد کرده 
و کشور را از شر دشمنان و ايادي استکبار مصون نگه داشته 
اس��ت. معاون اول قوه قضائيه در بازديد از نمايش��گاه صنعت 
دفاعي وزارت دفاع ، با اشاره به تلاشهاي نظام سلطه براي 
توقف پيشرفت ملت ايران در طول 40 سال پس از پيروزي 
انقلاب شکوهمند اسلامي افزود: نظام اسلامي از همان آغاز 
انقلاب که تجهيزات کمي در اختيار نيروهاي مس��لح بود در 
مقابل قدرت هاي اس��تکباري ايس��تاد و امروز هم که کشور 
به فناوريهاي نوين و پيش��رفته دفاعي دس��ت يافته بي شک 
اين ايستادگي ادامه خواهد داشت. سخنگوي قوه قضائيه در 
اين بازديد با اشاره به توفيقات روزافزون وزارت دفاع در توليد 
انواع محصولات دفاعي علي رغم تحريم هاي ظالمانه گفت: 
حقيقتا با نگاه به اين توفيقات، اراده الهي براي رسيدن به اين 
موفقيتها مشخص مي شود و اينکه اگر اراده الهي و توکل بر 
خدا باشد، ايراني با تمام محدوديت ها مي تواند قدرت آفريني 
کند. محسني اژه اي حضور جوانان در ميان متخصصين وزارت 

دفاع را عاملي مهم در پيشرفت صنايع دفاعي کشور دانست و 
گفت: حضور نيروهاي جوان که عليرغم همه محدوديت ها با 
انگيزه و روحيه در مسير اقتدار آفريني پيشرفت قدم گذاشته اند 
و به چنين موفقيتهاي بزرگي دست يافته اند قابل تحسين و 
تقدير است. وي افزود: دستيابي به اين پيشرفتها اگر چنانچه 
شرايط عادي بود و با همه دنيا ميتوانستيم ارتباط برقرار کنيم، 
خيلي مهم نبود، مي گفتيم ما در طول اين سالها به اين توفيقات 
رسيده ايم ولي با تمام محدوديت ها و تحريمهاي سخت از اول 
انقلاب تا الان به خصوص درساخت انواع و اقسام تجهيزات 
دفاعي در حوزه هاي هوافضا ،دريايي، زميني، هوائي و ديگر 
برنامه هاي دفاعي قدم هاي بسيار بزرگي برداشته ايم و اين 

اهميت کار را دو چندان مي کند.

قدرت دفاعي باعث مصونيت کشور از شر دشمنان 

عراقچي از تلاش همه جانبه آمریکایي ها براي محدودیت ایران خبرداد؛

جهانگيري خطاب به آمریکا و کشورهاي جهان؛

زبان احترام و تعامل شرط گفتگو با ملت ایران 

لزوم فرصت دهي بيشتر به اروپا 

مع��اون اول ريي��س جمهور عدم تلفات جاني در زلزله 
۶.4 ريشتري اخير استان کرمانشاه را نشان دهنده توان 
مهندسي کشور در بازسازي و احداث واحد هاي جديد 
دانست و گفت: عدم تخريب واحد هاي مسکوني جديد 
اين پيام را دربردارد که اگر واحد هاي مسکوني استاندارد 
ساخته شود و نظام مهندسي مسئوليت را به خوبي قبول 

کند، تلفات زلزله پايين مي آيد.
به گزارش ايلنا، اس��حاق جهانگيري در  جلس��ه س��تاد 
مديريت بحران استان کرمانشاه با قدرداني از تلاش هاي 
گسترده مجموعه دولت و ديگر نهادهاي مسئول، بنياد 
مسکن انقلاب اسلامي، جمعيت هلال احمر، نيروهاي 
مس��لح و دست اندرکاران بهداش��ت و درمان به خاطر 
اقدامات خوب و موثر در رسيدگي فوري به زلزله زدگان 
و روند بازسازي اضافه کرد: اين حجم از ساخت وساز در 
مدت زمان يک سال اتفاقي بزرگ و استثنايي در کشور 
است اما برخي تلاش مي کنند با کوچک نمايي اقدامات 

صورت گرفته دل ملت ايران را خالي کنند که اين جفايي 
بزرگ در حق دولت، ملت و مديراني است که عاشقانه 

خدمت مي کنند.
وي با تاکيد بر لزوم سرعت بخشيدن به روند ساخت وساز 
در ش��هرهاي زلزل��ه اس��تان و جب��ران عقب ماندگي 
ساخت وساز مسکن مهر خاطرنشان کرد: بايد به گونه اي 
برنامه ريزي ش��ود تا مردم در فصل زمس��تان بتوانند در 
منازل خود ساکن شوند. جهانگيري خاطرنشان کرد: در 
سفر قبل سقف تسهيلات پنج ميليون تومان افزايش 
يافت و در صورتي که ارزيابي ستاد مديريت بحران اين 
باش��د که لازم اس��ت سقف تسهيلات باز هم افزايش 
پيدا کند، با توجه به توانايي نظام بانکي در اين خصوص 

تصميم گيري خواهد ش��د. معاون اول رييس جمهور 
با اش��اره به درخواس��ت مردم و مس��ئولان استان براي 
بازگش��ايي مرز خس��روي افزود: بايد با همکاري دولت 
عراق تدبيري پايدار براي بازگش��ايي مرز خس��روي در 
نظر گرفته و اجرا شود.  وي از کولبري به عنوان حمل 
يک بار سنگين توسط يک انسان ياد کرد و با بيام اينکه 
کولبري کاري سخت و طاقت فرساست که مورد تاييد 
ما نيس��ت، خاطرنش��ان کرد: دولت براي حفظ کرامت 
مرزنشينان برنامه هاي خوبي دارد تا درآمد مناسبي براي 
مردم مناطق مرزي ايجاد شود.  معاون اول رئيس جمهور 
با بيان اين که استان هاي مرزي کشور نقش بي نظيري 
در اقتصاد ملي ايفا مي کنند، گفت: استان کرمانشاه نقش 

بس��يار مهمي در مبادلات تجاري کش��ور دارد و يکي از 
امتيازات در دوران تحريم، کشورهاي همسايه اي هستند 
ک��ه که م��رز طولاني با ايران دارند.  جهانگيري افزود: 
استان هاي مرزي کشور بايد آن چنان مبادلات تجاري 
قوي و گسترده با کشورهاي همسايه برقرار کنند که 
آمريکايي ها حتي تصور نکنند که مي توانند کشور بزرگي 
مانند ايران را که با پانزده کشور همسايگي دارد حبس و 
تحريم کرده و آن را تسليم خود کنند.  معاون اول رئيس 
جمهور عراق را يکي از کشورهاي دوست ايران برشمرد 
و با اشاره به رابطه صميمانه ميان تهران و بغداد گفت: با 
وجود کشورهاي دوست و برادر در اطراف ايران مي توانيم 
همه نيازها و کمبودهاي خود را تأمين کنيم.  وي تصريح 

کرد: استان هاي مرزي بايد به گونه اي برنامه ريزي کنند و 
سطح مبادلات تجاري را افزايش دهند که آمريکا متوجه 
شود نمي تواند با زبان تهديد و تحريم با ملت ايران سخن 
بگويد.  جهانگيري ادامه داد: آنها بايد با زبان احترام و 
تعامل پيش بيايند تا بتوانند با ملت ايران که ملتي اهل 
منطق است گفتگو کنند اما اگر بخواهند با زبان تهديد 
سخن بگويند ما موظف هستيم در مقابل آنها بايستيم 
و نشان خواهيم داد که ملت ايران ملتي شکست ناپذير 
است.  در اين  جلسه استاندار کرمانشاه نيز گزارشي از روند 
بازسازي آسيب هاي زلزله سال گذشته و تعداد واحدهاي 
احداث و بازس��ازي ش��ده ارائه کرد و گفت: در بازديد از 
واحدهاي تازه احداث شده توسط بنياد مسکن انقلاب 
اسلامي هيچ گونه تخريبي ناشي از زلزله روزهاي گذشته 
مشاهده نشد که بايد از بنياد مسکن قدرداني شود. در 
زلزله اخير فقط چند نفر بدليل مصدوميت در بيمارستان 

بستري شدند و تلفات جاني نداشتيم.

معاون سياسي وزير امور خارجه درباره سازوکار مالي گفت: اتحاديه اروپا 
تاکنون راه حل عملياتي براي تعامل با ايران ارائه نکرده ولي از آنجا که 
ما را در جريان تلاش هاي خود قرار مي دهند تصورمان اين است که 
بايد به اروپايي ها فرصت بيشتري داده شود، البته اين فرصت، بي پايان 
نخواهد بود.' سيد عباس عراقچي در گفت و گو با ايرنا گفت: به دليل 
'حساسيت موضوع' نمي توانم خبرها درباره کشورهاي ميزبان سازوکار 
ويژه مالي اروپا را تاييد کنم، چرا که ' آمريکايي ها به دنبال بستن همه 
راه ها هس��تند و از هم اکنون، فشارهايش��ان را بر کشورهايي که براي 
ايجاد اين سازوکار تلاش مي کنند، شروع کرده اند'.  وي در مورد ساز و 
کار ويژه کشورهاي اروپايي براي حفظ برجام و تامين منافع اقتصادي 
ايران گفت: سازوکار ويژه مالي يکي از موضوعات کنوني مذاکره ما با 
کشورهاي اروپايي است، آن ها در تلاش هستند که اين ساز و کار را 
تشکيل بدهند تا يک نظام دريافت و پرداخت براي تعاملات اقتصادي 
ايران ايجاد شود. معاون وزير خارجه گفت: به دليل حساسيت موضوع 
نمي تواند هيچ يک از شايعات و گفته هاي موجود در خصوص کشورهاي 
ميزبان ساز و کار ويژه مالي ايران با اروپا را تاييد کند چون آمريکايي ها 

در عمل ثابت کرده اند به دنبال بس��تن همه راه هاي موجود هس��تند و 
فشارهايشان را بر همه کشورهاي اروپايي که تلاش دارند با اين سازو 
کار، کار کنند، از اکنون شروع کرده اند عراقچي در خصوص نوع تعامل 
اروپايي ها با ايران در خصوص برجام نيز گفت: ما تاکنون اراده سياسي 
در کش��ورهاي اروپايي را ش��اهد بوده ايم و نشانه اي نداريم که خلاف 
اين اراده باشد البته آن ها هنوز موفق نشده اند که راه حل هاي عملياتي 
مورد نياز براي منافع ايران را در برجام طراحي و عملياتي کنند .ما شاهد 
هستيم که فشارهاي آمريکا بسيار زياد است و گره هاي فني و حقوقي 
که بر سر اين راه وجود دارد، بسيارجدي است و اروپايي ها درحال تلاش 
براي بازکردن اين گره ها هستند. آن ها تاکنون نتوانسته اند راه حل هاي 
عملياتي معرفي کنند، اما ما هم قرار نيست تا ابد صبر کنيم، حتما در 
زم��ان خ��ود، تصميمات مقتض��ي را خواهيم گرفت اما اکنون چون در 
جريان تلاش هايي که انجام مي دهند هستيم و آن ها ما را در جريان اين 
تلاش ها قرار مي دهند، تصور ما اين است که بايد فرصت بيشتري داده 
شود تا اروپايي ها بتوانند اين راه حل ها را عملياتي کنند اما آن ها هم بايد 

بدانند اين فرصت چندان زياد نيست و حتما بي پايان نخواهد بود

عراقچ��ي در خص��وص منافع برجام ب��راي ايران گفت: منافع ايران از 
برجام فقط اقتصادي نيس��ت. ما منافع سياس��ي و منافع ديگري هم 
داريم که مجموعه منافع ما تا زماني که تامين باش��د، در برجام باقي 
خواهيم ماند، ما هنوز به نقطه اي نرسيده ايم که به طور کامل از برجام 

قطع اميد کنيم.
معاون سياس��ي وزير امور خارجه افزود: تصور مي کنيم که اين توافق 
ظرفيت هايي دارد که مي تواند مورد استفاده قرار گيرد . برجام تاکنون 
موجب شده که آمريکا در انزوا قرار گيرد و به اين لحاظ موفق بوده است. 
همچنين موجب حمايت و پشتيباني جامعه بين المللي از ايران شده که 
اين خود في نفسه بسيار ارزشمند است. وي گفت: البته منافع اقتصادي 
کشورما از برجام در اثر تحريم هاي آمريکا به شدت کاهش پيدا کرده اما 

اروپايي ها وديگران تلاش مي کنند راه هاي جبراني پيدا کنند
معاون سياسي وزارت خارجه اظها رداشت: برجام بسياري از تحريم ها 
در مورد برنامه هسته اي ايران را از بين برده است، برنامه هسته اي ايران 
اکنون در محيطي بسيار شفاف و منطقي به حرکت خود ادامه مي دهد، 
اتهام هايي که سابقا وجود داشته و پرونده پي ام دي، همه اين ها بسته 

شده است. قطعنامه هاي شوراي امنيت که ايران را تهديد معرفي مي کرد، 
همه از بين رفته است، اين ها مزايايي است که باعث شده ماندن ايران در 
برجام همچنان منفعت داشته باشد. عراقچي تاکيد کرد: تا زماني که اين 
منافع وجود دارد ، ايران به حضور در برجام ادامه مي دهد اما از لحظه اي 
که به اين نتيجه برسد که اين منافع وجود ندارد، تصميم ديگري خواهد 
گرفت. وي گفت: تلاش ايران و اعضاي باقيمانده در برجام اين است 
که اين توافقنامه حفظ کشود، اراده سياسي در همه اعضا وجود دارد اما 
حفظ برجام منوط به آن است که توازن در آن برقرار باشد و خواسته ها 
و منافع اقتصادي ايران از برجام تامين ش��ود. ما اکنون با کش��ورهاي 
اروپايي، روسيه و چين در حال مذاکره هستيم تا آن قسمت از مزاياي 

اقتصادي برجام هم دوباره تا حدامکان تامين شود.


